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Policy to support the prices of oil derivatives and the problem of liberalization in Algeria
During the period (2015-2017)

Abstract
The main motives for the Algerian government’s adoption of the policy to support oil
derivatives were social motives that fall within the responsibilities that the state must undertake
to achieve social stability. Governmental support for oil derivatives is in the interest of the
wealthiest individuals; Thisis due to the high consumption of these derivatives.
Lifting subsidies on oil derivatives will reduce costs, but it will not improve the standard of
living of the poor, and if no corrective measures are taken for these policies, thiswill lead to a
decline in the living standards of the poor.

Keywords: Subsidy policy, oil derivatives, social stability, poor people's livelihood.

Politique de soutien des prix des dérivés du pétrole et le probléme de la libéralisation en
Algérie Au cours de la période (2015-2017)

Résumeé

Les principaux motifs de I’adoption par le gouvernement algérien de la politique de soutien
aux dérivés du pétrole étaient des motifs sociaux qui relévent des responsabilités que I’Etat
doit assumer pour assurer la stabilité sociale. Le soutien gouvernemental aux dérives du
pétrole est dans I’intérét des individus les plus riches; Cela est dii a la consommation élevée
de ces dérivés. La suppression des subventions sur les dérivés du pétrole réduira les colts,
mais n'améliorera pas le niveau de vie des pauvres, et S aucune mesure corrective n'est prise
pour ces politiques, cela entrainera une baisse du niveau de vie des pauvres.

Mots-clés: Politique de subvention, dérivées du pétrole, stabilité sociale, moyens de
subsistance des pauvres.
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